
PROTOKÓŁ NR XXIII/2021
z XXIII sesji VIII Kadencji Rady Gminy w Morzeszczynie

odbytej w dniu 31 marca 2021 roku o godz. 10:00 w Klubie Senior+ 
w Rzeżęcinie.

W dwudziestej trzeciej sesji VIII Kadencji uczestniczyli radni Rady Gminy wg załączonej
listy obecności.
Na  stan  15  radnych,  obecnych  na  sesji  było  13  radnych.  (Lista  obecności  stanowi
załącznik do niniejszego protokołu).

Porządek obrad sesji:
 1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
 2. Sprawdzenie obecności radnych i stwierdzenie prawomocności obrad.
 3. Przedstawienie porządku obrad.
 4. Zgłaszanie  uwag  do protokołu z  XXII  sesji VIII Kadencji  Rady  Gminy  z  dnia

10.02.2021r.
 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym.
 6. Informacja z działalności GOPS za 2020 rok
 7. Informacja z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za

rok 2020.
 8. Informacja z działalności Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Morzeszczynie za

rok 2020.
 9. Informacja Skarbnika  oraz  stanowisko  Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,

Budżetu, Finansów oraz ds. Sołectw  dotycząca projektu uchwały w sprawie zmiany
budżetu gminy na 2021 rok.

 10.Dyskusja.
 11.Podjęcie uchwały jw.
 12.Informacja Wójta  Gminy  oraz stanowisko Komisji  Ładu,  Porządku,  Bezpieczeństwa

Publicznego  i  Ochrony  Przeciwpożarowej  oraz  Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju
Gospodarczego,  Budżetu,  Finansów  oraz  ds.  Sołectw   dotycząca  następujących
projektów uchwał:
− w  sprawie  przyjęcia  „Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz

zapobiegania bezdomności zwierząt w gminie Morzeszczyn w 2021 roku”,
− w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia   zmiany  miejscowego  planu

zagospodarowania  przestrzennego  terenu  oznaczonego  symbolem  12.Zo  w
miejscowości Majewo, gmina Morzeszczyn.

 13.Dyskusja.
 14.Podjęcie uchwał jw.
 15.Informacja Komisji  Skarg, Wniosków i  Petycji  Rady Gminy Morzeszczyn dotycząca

projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.
 16.Dyskusja.
 17.Podjęcie uchwały jw.
 18.Sprawy różne.
 19.Zakończenie  XXIII sesji VIII Kadencji Rady Gminy.

Ad. 1.
Otwarcia sesji i powitania  gości dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Katarzyna
Bandźmiera.

Ad. 2.
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, iż w sesji uczestniczy 13 radnych, a więc sesja
jest prawomocna do podejmowania uchwał. 
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Ad. 3.
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 4.
Do protokołu z sesji z dnia 10 lutego 2021 roku uwag nie zgłoszono.

Ad. 5.
Sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym tj. od dnia 10 lutego do 31 marca
2021 roku przedstawił Wójt Gminy Pan Piotr Laniecki. 
Sprawozdanie powyższe stanowi załącznik do protokołu.
 
Ad. 6, 7, 8.
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Katarzyna Bandźmiera poinformowała, iż w związku z
obecną sytuacją epidemiczną informacje z działalności GOPS, z działalności GKRPA oraz
działalności  Zespołu  Interdyscyplinarnego  w  Morzeszczynie  zostały  szczegółowo
przedstawione przez poszczególne osoby zaproszone na posiedzenie wspólne Komisji
Rady Gminy w dniu 24 marca 2021 roku. Materiały z działalności tych instytucji zostaną
dołączone do protokołu z sesji. 

Ad. 9.
Wójt Gminy Pan Piotr Laniecki w zastępstwie Pani Skarbnik Gminy Agnieszki Szarafin
przedstawił informację dotyczącą projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na
2021 rok.
Swoje stanowisko jw. przedstawiła Komisja Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu,
Finansów oraz ds. Sołectw ( Przewodniczący Komisji Pan Jan Olech ).
Zmian w dochodach( wydatkach ) dokonano w celu zabezpieczenia bieżącej działalności
Urzędu Gminy Morzeszczyn, w związku ze zwiększonym zapotrzebowaniem na usługę
zimowego utrzymania dróg.
Ustala się dochody budżetu gminy na rok 2021 w kwocie 18.541.390,00 zł, z tego:

• dochody bieżące w kwocie 18.247.935,00 zł,
• dochody majątkowe w kwocie 293.455,00 zł.

Ustala się wydatki budżetu gminy na rok 2021 w kwocie 18.681.390,00 zł, z tego:
• wydatki bieżące w kwocie 17.641.220,61 zł,
• wydatki majątkowe w kwocie  1.040.169,39 zł.

Do  powyższego  projektu  uchwały  Komisja  nie  wnosi  uwag  i  jednogłośnie  jest  za  jej
przyjęciem.
                            
Ad. 10.
Dyskusji nad powyższym było brak.

Ad. 11.
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Katarzyna Bandźmiera przeprowadziła głosowanie nad
projektem uchwały Nr XXIII/138/2021 w sprawie zmiany budżetu gminy na 2021 rok, za
podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0. 
Uchwała jw. stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 12.
Wójt Gminy Pan Piotr Laniecki przedstawił informację dotyczącą następujących projektów 
uchwał:

• w  sprawie  przyjęcia  „Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt w gminie Morzeszczyn w 2021 roku”,     

• w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia   zmiany  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  terenu  oznaczonego  symbolem  12.Zo  w
miejscowości Majewo, gmina Morzeszczyn.
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Do  pierwszego  projektu   uchwały  stanowisko  przedstawił   Z-  ca  Przewodniczącego
Komisji  Ładu,  Porządku,  Bezpieczeństwa  Publicznego  i  Ochrony  P.  Poż.  Pan  Jerzy
Reszka.
Zapewnienie  opieki  bezdomnym  zwierzętom  oraz  ich  wyłapywanie  należy  do  zadań
własnych gmin. Rada Gminy Morzeszczyn określa w drodze uchwały corocznie program
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt. Program
został zaopiniowany przez powiatowego lekarza weterynarii w Tczewie oraz dzierżawców
obwodów  łowieckich  działających  na  terenie  gminy.  Komisja  po  zapoznaniu  się  z
programem jest jednogłośnie za podjęciem uchwały.
Do  drugiego  projektu  uchwały  swoje  stanowisko  przedstawił  Przewodniczący  Komisji
Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Finansów oraz ds. Sołectw Pan Jan Olech.
Komisja  uważa,  że  podjęcie  uchwały  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  zmiany
miejscowego  planu  jest  uzasadnione,  ponieważ  pozwoli  to  na  uaktualnienie
obowiązującego prawa miejscowego, dostosowanego do potrzeb gminy i mieszkańców
oraz innych zainteresowanych. 
Komisja nie wnosi uwag i jednogłośnie jest za przyjęciem uchwały.                                      

Ad. 13.
W dyskusji nad powyższym było brak.

Ad. 14.
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Katarzyna Bandźmiera przeprowadziła głosowanie nad
następującymi projektami uchwał:

• Nr  XXIII/139/2021 w  sprawie  przyjęcia  „Programu  opieki  nad  zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w gminie Morzeszczyn w
2021 roku”, za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, przeciw – 0, wstrzymało
się od głosu – 0,

• Nr XXIII/140/2021 w sprawie  przystąpienia do sporządzenia  zmiany miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego terenu oznaczonego symbolem 12. Zo w
miejscowości Majewo, gmina Morzeszczyn,  za podjęciem uchwały głosowało 13
radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0.

Uchwały jw. stanowią załączniki do protokołu.

Ad. 15.
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pani Joanna Fuhrmann przedstawiła
informację dotyczącą projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.

Ad. 16.
Dyskusji nad powyższym było brak.

Ad. 17.
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Katarzyna Bandźmiera przeprowadziła głosowanie nad
projektem  uchwały  Nr  XXIII/141/2021  w  sprawie  rozpatrzenia  petycji,  za  podjęciem
uchwały głosowało 12 radnych obecnych na sali, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu –
0. 
Uchwała jw. stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 18.
W sprawach różnych głos zabrali:
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Katarzyna Bandźmiera.
„W  punkcie  tym  chciałabym  przypomnieć  Państwu  o  obowiązku  złożenia  corocznego
oświadczenia  majątkowego  przez  radnych,  stan  majątku  na  koniec  roku  2020.  W
sprawach różnych jeszcze chciałabym poruszyć temat placów zabaw, idzie wiosna już
teraz dzieci na pewno będą chciały z nich korzystać. Rozmawialiśmy często o usterkach
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ostatnio  na tych placach zabaw. Proszę Pana Wójta  o przedstawienie jak w tej  chwili
wyglądają przygotowania do sezonu wiosennego”?
Odpowiedzi na powyższe udzielił Wójt Gminy Pan Piotr Laniecki.
Jeżeli chodzi o usuwanie usterek, to częściowo zostały usunięte na placu zabaw w Nowej
Cerkwi,  w  najbliższych  dniach  na  kilku  pozostałych  placach  zabaw w Morzeszczynie,
Majewie i w Lipiej Górze. W kolejnych 2 - 3 tygodniach pozostałe place zabaw. Również
zostały złożone zamówienia na kilka elementów nowych placów zabaw, w miejsce tych,
które zostały już zdekompletowane. Także te nowe elementy mają trafić za około 3 -4
tygodnie,  a  te  usterki  częściowo  zostały  usunięte.  Myślę  tak  zgodnie  z  tym,  co
deklarowałem do połowy kwietnia, większość powinna być usunięta”.
Następnie  głos  zabrała  Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty,  Zdrowia  i  Spraw
Socjalnych Rady Gminy Pani Ewelina Maślanka.
„W związku z tym, że w naszym planie pracy rocznym wyodrębniliśmy m.in. punkt, żeby
spotkać  się  z  dyrektorkami  szkół  w  Morzeszczynie  i  w  Nowej  Cerkwi.  Chciałam
powiedzieć, że już wykonaliśmy to zadanie i kilka takich uwag, próśb też do Pana Wójta.
W związku z tym, że no jesteśmy w okresie pandemii i po raz kolejny nawet znowu klasy 1
- 3 i nawet przedszkola zostały zamknięte, więc te dzieci znowu pozostały no poniekąd
trochę same z nauczycielem przez internet.
Prośba naszej Komisji jest taka, żeby zwrócić uwagę na to, że te godziny wyrównawcze,
logopedyczne, terapii pedagogicznej, SKS, bo dzieci siedzą teraz cały czas SKS, zajęć
korekcyjnych i z jednej strony mamy dzieci, które potrzebują tego wsparcia w jakiś sposób
wyrównawczy, ale z drugiej strony Panie dyrektorki, zwróciły uwagę na to, że w tym czasie
te dzieci zdolne, no również są pozostawione same sobie. Skupiamy się ciągle jednak na
tych słabszych, no ale jakieś zajęcie dla tych dzieci zdolnych też by się przydały, więc
bardzo  proszę,  żeby no jest  teraz  czas pracy  nad  arkuszem,  żeby  też  zwrócić  na  to
uwagę, to jest też prośba jednej i drugiej Pani dyrektor. No poza tym jeszcze szkoła w
Nowej Cerkwi. Tutaj troszeczkę więcej czasu tam spędziliśmy, bo też potrzebuje takiego
wsparcia  finansowego  z  np.  po  raz  chyba  już  drugi,  Pani  dyrektor  mówi,  że  złożyła
wniosek  do  sanepidu  o  wydłużenie  czasu  na  remont  ogrodzenia,  nie  ma  kotłów  do
gotowania,  potrzebowałaby  nowe.  Zmywarka,  całe  zaplecze  gastronomiczne  jest  do
wymiany. Ja wiem, że to są jakiś koszty, ale Pani dyrektor zwróciła uwagę, że np. można
by było pozyskać jakieś pieniążki z różnych projektów, np. posiłek w szkole, ale, żeby
mogła to zrobić, toteż potrzebuje wkład własny taki tam było chyba 20% wkładu własnego
80% dostałaby dofinansowania. Jednak, no niestety nie ma tych pieniędzy w gminie, żeby
te 20% dać. Więc nasza uwaga, prośba taka już też na przyszły rok, żeby tak no zwrócić
uwagę jednak na te potrzeby też tej małej szkółki. No tutaj są wiemy, że są ogromne, ale
no  i  szczególnie  właśnie  te  zajęcia  dodatkowe  dla  dzieci,  kiedy  teraz  przesiądziecie
Państwo nad arkuszem, żeby rzeczywiście tym dzieciom jakoś pomóc i wynagrodzić od
września ten czas. Tyle z mojej strony, dziękuję”. 
Odpowiedzi na powyższe udzielił Wójt Gminy Pan Piotr Laniecki.
„Odbieram takie stanowisko tej  komisji,  arkusze organizacyjne rzeczywiście dopiero do
mnie spłyną. To jest temat jakby od września. Przyjąłem do wiadomości. Dziękuję bardzo”.
Następnie  głos  zabrała  radna  Pani  Joanna  Fuhrmann,  a  dotyczący  pożaru  budynku
mieszkalnego w miejscowości Bielsk.
„Z racji tego, że na ostatnim naszym wspólnym posiedzeniu komisji nikt nie wspomniał o
tragedii, jaką był pożar budynku mieszkalnego w Bielsku, to pozwolę sobie wspomnieć
trochę na ten temat, ponieważ uważam, że pewne rzeczy należy mówić głośno, na pomoc
na ratunek człowiekowi, czy słyszysz jak ktoś woła SOS. Cytując słowa pewnej pieśni, tak
właśnie rozpoczęła się spontaniczna akcja pomocowa dla pogorzelców z Bielska, którzy w
nocy  z  dnia  15 marca  z  powodu  pożaru  stracili  dorobek  swojego  życia.  Dzięki
zaangażowaniu ogromnej ilości społeczności w ekspresowym tempie udało się zebrać i
dostarczyć  do  pogorzelców,  wszelkie  niezbędne  meble  i  sprzęty  oraz  sporą  ilość
żywności,  ubrań,  pościeli  i  ręczników.  Praktycznie  pierwszego  dnia  wiadome było,  że
akcja pomocowa nabierze rozpędu, ale nikt nie spodziewał się, czy to wszystko nabierze
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takiej  skali.  Teraz,  gdy  od  strasznej  nocy  minęło  ponad  2  tygodnie,  śmiało  można
powiedzieć, że nie było tylko współpraca pomiędzy pobliskimi sołectwami z naszej gminy,
bo do akcji  dołączył również Gniew, Rakowiec, Skórcz i inne okolice. Pierwszego dnia
rano  dowiedziałam  się  o  pożarze  to  automatycznie  przeszukałam  wszelkie  strony
internetowe gminy by dowiedzieć się czegoś więcej na ten temat. To rozczarowanie, bo
nie było żadnej  informacji  dotyczącej pożaru. Zresztą nie tylko ja szukałam, następnie
został  wykonany  telefon  do  Pani  sołtys  z  Bielska  z  zapytaniem,  czy  to  prawda  oraz
przyszła jakaś akcja pomocy? Dodałam także w takim przypadku musimy szybko działać,
że  my jako  pobliskie  sołectwo  chcemy pomóc,  bo  nie  można  przejść  obojętnie  obok
czegoś nieszczęścia. W odpowiedzi usłyszałam, że Pani jeszcze niczego nie wie. Godzinę
wcześniej, to faktycznie można niczego nie wiedzieć. Kolejnym wykonanym telefonem, był
telefon do GOPS - u również zapytałam, czy ruszyła jakaś akcja pomocowa, bo otrzymuję
sporo  telefonów od  osób,  którzy  oferują  swoją  pomoc.  W odpowiedzi  usłyszałam,  że
pracownicy GOPS wraz z Panią Kierownik udały się na miejsce, by oszacować, jak wielkie
są straty. W rozmowie dodałam również, że jeśli będzie co wiadomo, to proszę o telefon
zwrotny,  bo  chcemy  ruszyć  ze  zbiórką.  Czekamy  odpowiedzi,  brak.  Przed  południem
wykonałam kolejny telefon do GOPS-u z zapytaniem, czy coś wiadomo, ponownie padła
odpowiedź  pracownicy,  drugi  raz  pojechały  na  miejsce  pożaru  i  jeszcze  niczego  nie
wiadomo. Telefony i wiadomości od osób, które w danej chwili chciały pomóc, przestawały
napływać, więc raz tylko dostałam telefon zwrotny z GOPS-u, że pogorzelcom, potrzebne
jest  praktycznie  wszystko  nie  czekając  na  zielone  światło,  udostępniłam  na
Facebookowym profilu  informację  dotyczącą  pomocy  dla  pogorzelców.  Dzięki  pomocy
społeczności w zaskakująco szybkim tempie udało się zorganizować niezbędne spanie i
ruszyć z akcją zbiórki żywności w sklepach Majewie i w Morzeszczynie. Wieczorem tego
samego dnia, wiedząc, że do pogorzelców nie dojechała jeszcze tamtejsza Pani Sołtys
ekipa Majewska udała się do Bielska, zabierając przy tym najważniejsze na tamtą chwilę
najpotrzebniejsze dla nich jedzenie. Chłopaki byli już w zastępczym mieszkaniu. Będąc na
miejscu  rozejrzeliśmy  się  po  budynku,  przeprowadziliśmy  bardzo  długą  rozmowę  z
chłopakami, spisaliśmy wszelkie brakujące rzeczy. Dostarczyliśmy pierwszego dnia ciepły
wówczas im posiłek oraz zapewniliśmy światło w postaci wkładów do zniczy, bo w środku
panowała ciemność. Na koniec dodaliśmy jeszcze, że nie zostaną z tym sami. W takich
przypadkach,  gdy  potrzebna  jest  pomoc,  powiedziała  spontanicznie,  ale  mądrze,  więc
przygotowana wcześniej lista rzeczy potrzebnych trafiła na profil facebookowy głównie po
to, by przygotowana, by pogorzelcy nie zostali zawaleni niepotrzebnymi rzeczami. Każdy,
kto zaoferował swoją pomoc, osobiście i na bieżąco udostępniał pogorzelcom niezbędne
rzeczy. Społeczność jak zwykle nie zawiodła. Z Ich jestem bardzo dumna. Natomiast jeśli
chodzi o działania władz gminy i całego GOPS-u, to z całym szacunkiem, ale uważam
zresztą nie tylko ja,  że, gdzieś został  popełniony błąd, z którego na przyszłość należy
wyciągnąć jakieś wnioski. Zgodnie z art. 7 ustawy o pomocy społecznej, z dnia 12 marca
2000  roku  o  pomocy  społecznej  udziela  się  osobom  i  rodzinom,  w  szczególności  z
powodu  m.in.  zdarzenia  losowego  i  sytuacji  kryzysowej.  Jak  wiadomo  pożar  był
zdarzeniem  losowym,  więc  pierwsze,  pierwszego  dnia  rano  w  poniedziałek  15 marca
zaraz  po  powrocie  Pań  z  terenu  na  stronę  gminy  powinna  pojawić  się  informacja
dotycząca  pomocy wraz załączoną listą  rzeczy potrzebnych  by  osoby  chcące pomóc,
wiedziały, czego w danej chwili brakuje. Taka lista pojawia się dopiero dziewiętnastego na
stronie  gminy.  2.Pogorzelców  po  umieszczeniu  w  zastępczym  mieszkaniu  powinny
jeszcze otrzymać pomoc w postaci ciepłego posiłku, odzieży i ewentualnym późniejszym
zasiłku celowym na pokrycie  wydatków powstałych w wyniku zdarzenia losowego. Nie
wspomnę, że priorytetem powinno być także zrobienie zakupów żywnościowych na start,
bo z tego, co mi wiadomo co do zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym
realizowanym przez GOPS powinno być zapewnienie posiłku, oraz niezbędnego ubrania
osobom tego pozbawionym. Na stronie gov PL w zakładce Ministerstwo Rodziny I Polityki
Społecznej widnieje zapis dotyczący pomocy w postaci schronienia posiłku, odzieży, który
pozwolę  sobie  odczytać.  Osoba  lub  rodzina  ma prawo  do  schronienia  i  niezbędnego
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ubrania,  jeżeli  jest  tego pozbawiona.  Udzielenie schronienia należy do zadań gminy o
charakterze obowiązkowym i następuje przez przyznanie tymczasowego schronienia. Tu
chwała  za  to  lokum zastępcze.  Dalej  widnieje  zapis,  przyznanie  niezbędnego  ubrania
następuje  przez  dostarczenie  osobie  potrzebującej  bielizny  odzieży  i  obuwia
odpowiednich do ich indywidualnych właściwości oraz do pory roku. Tu nie ma na myśli
wręczonych  kaloszy  do  sprzątania  oraz  kolejny  pomocy  doraźnej  albo  okresowej  w
postaci 1 gorącego posiłku dziennie przysługuje osobie, która własnym stanem nie może
go sobie zapewnić, oraz pomoc w formie rzeczowej w postaci produktów żywnościowych.
Tu, gdyby nie pomoc społeczności  nie wiem, czy pogorzelcy byli  w stanie do tej  pory
funkcjonować. Kolejny zapis dotyczy zasiłków celowych na pokrycie wydatków w wyniku
zdarzenia  losowego.  Świadczenie  to  może  być  przyznane  osobie  albo  rodzinie,  które
poniosły straty w wyniku zdarzenia losowego. W takim przypadku może być przyznany
niezależnie od dochodu i może nie podlegać zwrotowi. W związku z powyższym interesuje
mnie pierwsze : czy pogorzelcy otrzymali bądź otrzymają zasiłek celowy jakiś i w jakiej
kwocie? Drugie, jaka pomoc ze strony Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej została
udzielona pierwszego dnia dla naszych pogorzelców. Nie mam tu na myśli zastępczego
mieszkania. Trzecie, czy rodzina otrzymała pomoc psychologiczną i asystenta rodzinnego.
Czwarte,  czy  zabezpieczenie  dachu  spalonego  domu  nie  powinno  należeć  do
pogorzelców, lecz do SP, bo jest skrajnie niebezpiecznie. Do mnie to jeszcze nie dociera
nie  dotrze  jako  osoby  niemające  żadnego  zabezpieczenia  w  postaci  kosza,  pasów,
podnośnika itp. miały to zrobić. Dziękuję Panu Wiesławowi Piekarskiemu oraz Błażejowi
Chilińskiemu  z  OSP  Morzeszczyn,  którzy  pomimo  braku  zgłoszenia  od  władz  gminy
przyjechali i zabezpieczyli ten dach. A i Panie Wójcie, słowa typu, niech oni dadzą coś od
siebie w ogóle nie powinny wypłynąć z Pana ust. I temat wc, gdzie w tej kwestii również
nie znalazłam z Panem porozumienia. Nadal uważam i uważać będą, że wypożyczenie
TOY TOY, to dla tych rodzin jest zasadne, bo korzystanie ze starego wc również grozi
niebezpieczeństwem. Poza tym przypomnę, że w starym budynku woda i prąd zostały
odłączone.  Na  koniec  chciałbym  zwrócić  się  do  Pani  kierownik  Gminnego  Ośrodka
Pomocy Społecznej z całym szacunkiem, ale wiedząc, jak pracowaliście przez ostatnie 2
tygodnie przy pogorzelcach, to w przyszłości nie chciałabym z wami współpracować, bo
pewnie bylibyśmy dopiero na półmetku. Pani kierownik będzie wiedziała, o co chodzi, bo
była  na  tzw.  dywaniku.  Tak  się  składa,  że  ze  wszystkimi  informacjami  dotyczącymi
pogorzelców byłem na bieżąco, często odwiedzałam i z każdego pobytu, tam zdawałam
relację  koleżankom  radnym.  Dużo  by  o  tym  dyskutować,  ale  to  chyba  w  zupełności
wystarczy. Dziękuję serdecznie raz jeszcze wszystkim tym, którzy przyczynili się do akcji
pomocowej, po raz kolejny udowodniliście, że nie ma rzeczy niemożliwych. Dziękuję”. 
Głos w sprawie jw. zabrała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Katarzyna Bandźmiera.
„Dziękuję bardzo, Pani radnej za wielkie zaangażowanie i za to wielką inicjatywę, którą
Pani podjęła. Jest w tej chwili ogłoszona również na stronie internetowej gminy zbiórka dla
pogorzelców na konto, ponieważ to jest dopiero początek tej drogi, tak, bo ten dom trzeba
będzie odbudować, straty na pewno ogromne. Dlatego zachęcam wszystkich Państwa do
wpłaty finansowej,  również  nie  tylko rzeczowej  pomocy,  ale  również finansowej,  bo to
będzie na pewno ogromny koszt. Proszę Pana, Wójta o ustosunkowanie się”. 
„Szkoda, że tydzień temu, kiedy była Pani Kierownik GOPS nie padły te kwestie, no bo
wiadomo, że prawdopodobnie dzisiaj Pani Kierownik nie będzie. Powiem tak, że są osoby,
które robią to dużo szumu przy pewnych działaniach, a są osoby, które wykonują swoją
pracę i na ten temat nic nie mówią albo prawie nic nie mówią albo, bo uważają, że trzeba
mówić, tylko trzeba pracować. Powiem tak, wg mnie moje służby i ja też zachowaliśmy się
w sposób właściwy i bardzo często byliśmy tam na miejscu i działaliśmy. Ja osobiście
byłem 15 po pierwszej w nocy tam na miejscu, bo ja też dostaję, podobnie jak strażacy
smsy, jak coś się dzieje i jak widzę, że informacja, że to jest pożar budynku, to jadę, bo
między nimi zabezpieczenia, także ja byłem tam 15 po pierwszej i strażacy robili swoją
pracę, a ja organizowałem już, jakby myślałem o tym, co zrobić z tymi pogorzelcami. Już
15  przed  drugą  jeden  z  Panów  był  u  swojej  rodziny  w  Majewie,  ten  Pan,  który  był
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najbardziej potrzebny, bo był nie ubrany do końca był w piżamie. Natomiast dwaj pozostali
Panowie powiedzieli, że chcą być na miejscu i mieli ubrania. I w czasie tej nocnej akcji
dopiero  o  piątej  rano  wyjeżdżałem  do  domu,  a  oni  od  samego  początku  mówili,  że
chcieliby mieszkać w lokalu naprzeciwko, który jest opuszczony, który jest wolny, będą na
miejscu, będą i chcą być w Bielsku i wszystkie działania moje już o siódmej rano były
ukierunkowane  na  to,  rozmawiałem  z  GOPS-em  i  zgodziłem  się,  żeby  ten  lokal
udostępnić. O dziewiątej rano, czyli mniej więcej 8 - 9 godzin po pożarze, ci ludzie już
mieli klucze do tego lokalu zastępczego, czyli  zadziałaliśmy bardzo szybko i dobrze. Z
tego względu, że to jest lokal prywatny był tam odcięty prąd z pewnych powodów też i
woda, to trwało trochę zanim Energa podłączyła prąd i od wtorku z tego, co pamiętam, był
podłączony. Moi pracownicy, uważam, że się zachowali dobrze, a potem zadanie zleciłem
GOPS- owi i uważam to zachowali się w porządku. Nie wiem, czy w poniedziałek,czy we
wtorek wręcz do dwudziestej  chyba to jedna z Pań, która mieszkała kiedyś w Bielsku,
poprosiła  brata,  było  przestawianie  mebli,  bo  Ci  Panowie  byli  w  pewnym  momencie
zaskoczeni, jak u nich byłem w środę tym, co wpłynęło, oni byli przerażenia i wpadli w
pewną panikę, bo się pomaga, ale jak tego wszystkiego było za dużo oni nie wiedzieli, co
z  tym  zrobić.  Także  ja  uważam,  że  wszystkie  działania,  które  podjął  GOPS,  były
działaniami prawidłowymi. Rzeczywiście informacja na stronie gminy o tym, że był pożar
ukazała się dopiero we wtorek, a nie w poniedziałek to potwierdzam, ale tym bardziej
działaliśmy niż informowaliśmy,  jako, że tak powiem w tym momencie.  Ci Panowie są
zabezpieczeni we wszystkie rzeczy przez gminę, częściowo przez rodzinę i częściowo
oczywiście  przez  zbiórkę  mieszkańców.  Jeżeli  chodzi  o  zasiłki,  które  proponujemy  to
oczywiście, będą to zasiłki po 6000 na rodzinę, i tak planujemy przekazać pieniądze na
odbudowę tego budynku, bo tak uważam, że powinno być i tak Panowie o tym wiedzą.
Rozmawiałem z nimi na ten temat chyba dwu czy trzykrotnie. Odnośnie zabezpieczenia
budynku. Rzeczywiście mam całkowicie odmienne zdanie, niż Pani w tej kwestii. Jeden z
lokatorów tego budynku pracuje na wysokościach,  ociepla budynki  10  piętrowe i  jego
kolega,  który  zadeklarował  przyjazd  tak  samo.  Brat  Pana  pracuje  w  innej  firmie
budowlanej  z  uprawnieniami  pracy  na  wysokościach.  Wszystko  było  ustalone  również
drabiny, były ustalone, że dojadą,  no to czemu trzeba angażować strażaków, skoro ci
Panowie  mają  predyspozycje  do  pracy  w  tym  temacie  i  sami  mogli  ten  budynek
zabezpieczyć. Zresztą to zabezpieczenie wymagało poprawy i w ubiegłym tygodniu było
poprawiane”.
„Także, podsumowując jeszcze raz uważam, zrobiliśmy to w porządku jeszcze tu warto
dopowiedzieć,  że  Pani  Sołtys  miejscowa  Pani  Sołtys  Renata  Marcinkowska  w
poniedziałek z samego rana ze mną się skontaktowała i  rozmawialiśmy na ten temat.
Pytała, jakie są działania podejmowane tutaj i widziała już, że Ci Panowie są u urodziny.
Jeden z Panów w Majewie, także Pani Sołtys się interesowała. Również został powołany
Społeczny Komitet i analizowaliśmy przez kilka dni, w jakiej formie pieniądze zbierać, bo
to też ma znaczenie. Został powołany Społeczny Komitet, w skład którego wchodzą osoby
godne  zaufania,  plus  po  jednym reprezentancie  z  każdego  gospodarstwa  domowego.
Został zarejestrowany komitet i konto w banku i można wpłacać tam pieniądze. Również
został  powołany  ekspert  budowlany  poproszony  o  sporządzenie  ekspertyzy.  Inspektor
nadzoru  budowlanego  sprawdził  budynek,  czy  nadaje  się  do  budowania.  W tej  chwili
również  osoba  z  uprawnieniami  budowlanymi  nieodpłatnie  na  moją  prośbę  zrobi
dokument,  jak ten budynek trzeba odbudować. Także, podsumowując są ludzie, którzy
pomagają z rozgłosem, a są ludzie, którzy pomagają małymi kroczkami, w sposób inny, i
jednym i drugim dziękuję bardzo. 
Z  tego,  co  wiem,  psycholog  spotkał  się  Panami,  natomiast,  jeżeli  chodzi  o  asystenta
rodziny, to proszę do Pani Kierownik. Z tego co wiem, to asystenta rodziny wymagają te
rodziny,  które  sobie  nie  radzą z  bieżącym funkcjonowaniem i  życiem.  Uważam,  że  ci
Panowie w tej chwili sobie teraz radzą, mają dochody, jeden z Panów ma pracę, mają
warunki do życia i wg mnie oni nie potrzebują asystenta rodziny, to są dorośli mężczyźni,
ale  psycholog z tego,  co wiem, spotkał  się  w pierwszym tygodniu,  po 2 -  3  dniach z
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Panami. Dziękuję bardzo”. 
W  sprawach  różnych  głos  zabrała  również  Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  Pan
Magdalena  Tkaczyk,  a  dotyczący  rozstrzygnięcia  konkursu  ofert  dla  organizacji
pozarządowych.
„Na stronie gminy jest informacja, że został rozstrzygnięty konkurs ofert dla organizacji
pozarządowych i chciałam nawiązać do Stowarzyszenia Orzeł Borkowo. Już wcześniej
zwracam uwagę, że poprzednie działania Orła były bardzo takie nie wiem jakby to nazwać
hermetyczne,  znaczy  nie  było  ich  widać,  nie  było  widać  tych  działań  w ogóle,  ani  w
mediach  społecznościowych,  nawet  ani  dziś  tam  na  stronie  gminy,  nie  wiemy,  kiedy
przynajmniej ja nie wiem, kiedy są mecze, gdzie, gdzie ta organizacja wyjeżdża, żadnych
informacji, nie ma. Natomiast oni korzystają ze środków publicznych, w tym roku też są na
liście dofinansowanych i mam pytanie, czy ta oferta różni się od tych ubiegłorocznych i
poprzednich,  czy  są  jakieś  tam  działania  jakby  aktywizujące,  może  większą  grupę
mieszkańców, czy może jakieś dzieci włączają w swoje działania, czy to są tylko koszty
meczy ligowych, bo powiem, że dotacja jest w sumie dość duża, a tego nie widać i tak
stąd moje takie pytanie”. 
Na powyższe odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Pan Piotr Laniecki.
„Jak  powiem  tak,  że  klub  Orzeł  Borkowo  jest  jedynym  klubem,  który  jakikolwiek
funkcjonuje  na  terenie  naszej  gminy.  Ja  też  mam  pewne  uwagi,  co  do  jego
funkcjonowania, ale bardzo zależy nam na tym, żeby on był. W innych gminach, akurat
czasami jest po 2 -3 zespoły, a u nas tylko ten i gra w B klasie i teoretycznie zgodnie z
przepisami nie ma obowiązku zajęć z młodzieżą. Bo gdyby są wyższe klasy już nawet
obowiązek juniorków np. mieć kiedyś klub grał w a-klasie, to musiał mieć coś takiego. Ta
oferta zbytnio się nie różni także, tam poszerzonego zakresu działań nie ma, być może
trzeba zwrócić na to uwagę chociażby ta informacja na stronie internetowej. Natomiast dla
społeczności wsi Borkowo i dla ludzi, którzy się piłką interesują, to jest ważna kwestia,
chociaż  też  Borkowo jest  podzielone,  to,  ale  wiem,  że  dla  pewnej  grupy  ludzi,  skoro
mecze się odbywają,  to,  coś się dzieje  tak i  ludzie  przyjeżdżają oglądają te  mecze 2
godziny i jest coś ciekawego się dzieje i funkcjonuje. Rzeczywiście kiedyś były informacje
na stronie gminy się pojawiały informacje na temat np. terminarza meczy. No ubiegły rok,
to należy tłumaczyć tak, bo była ta pandemia, wszystko się poprzesuwało, także nie jakby,
odpowiadając częściowo tutaj ta oferta się zbytnio nie różni od poprzednich. Natomiast
oczywiście  mogłem dziś  warto  uwagę,  żeby  bardziej  się  tutaj  zareklamowali,  czasami
zrobili  kilka zdjęć z jakiegoś meczu. Ja tą dotację,  że tak powiem, powiem też innymi
kanałami, staram się, chociaż w tej gminie nie ma zbyt wielu sponsorów, ale z różnymi
kanałami  się  staram,  chociaż  po  100,  200  czy  300 zł  dla  nich  zdobyć  dodatkowych
pieniędzy, żeby się oni utrzymali. Wg mnie gdyby, jeżeli nie pomożemy, chcę powiedzieć,
że dotacje nasza tak dotacji, które otrzymały Borkowo, należą jednak do najniższych, jak
orientowali się w innych gminach, te dotacje są często naście tysięcy złotych, a nawet
przewyższające 20 000 zł. W naszej ona jest znacznie poniżej 10 000 zł. Także tyle mojej
odpowiedzi, a kolega tutaj chciałby też”. 
W sprawie jak wyżej głos zabrał radny Pan Jerzy Reszka.
„Jeżeli chodzi o Orzeł Borkowo, to akurat mój syn jest prezesem tamtej drużyny i trochę w
tym temacie jestem. No, jeżeli chodzi o same wydatki, utrzymanie to te pieniądze, dotacje,
które  dostają  z  gminy,  to  starczają  praktycznie  na  3  -  4  miesiące.  Wysokość  opłaty
sędziów,  wyjazdy,  to  są  wszystko  koszta,  niektóre  sprawy  to  on  dokłada  ze  swoich
pieniędzy praktycznie. Te dotacje naprawdę nie starczają, bo to są bardzo małe, tak jak
Wójt powiedział. Inne gminy mają wysokie dotacje do takich klubów sportowych, to akurat
obowiązkiem klubu w b- klasie nie ma obowiązku utrzymywanie juniorów. Wtedy to akurat
w tym temacie wszystko.  Uważam, że dotacja  jest  akurat  albo nawet  za mała.  Jeżeli
chodzi, o drugą sprawę, to chciałbym poruszyć sprawę drogi w Dzierżążnie, tam od strony
sklepu do placu zabaw, żeby przejrzeć, bo tam zapadnięta jest trelinka i może dałoby radę
coś, z tym zrobić, żeby to jakoś naprawić i oczywiście ten odpływ z drogi do tego naszego
stawku. Dziękuję”. 
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Następnie w kwestii pożaru w miejscowości Bielsk głos zabrał radny Pan Karol Przygocki.
„Ja chciałbym dodać odnośnie Państwa pogorzelców, którzy zostali poszkodowani w tym
wypadku, bo robi się teraz taki dość duży szum się zrobił. Ja akurat zgodziłem się z Panią
Sołtys zostać w tym Komitecie, jak te 2 osoby te 2 rodziny i chodzi nam o to, żeby teraz
pomóc,  żeby  Ci  Państwo  wrócili  po  prostu  do swojego  domu.  Jest  to  dom prywatny,
chcielibyśmy pomóc w odbudowie dachu, instalacji i okien, i nie chodzi tutaj tylko nam o
zbiórkę pieniężną, gdzie nie ukrywamy na pewno będą duże koszta, też mamy prośbę
dużą  o  materialne  rzeczy,  które  może  jakieś  więźby  dachowe  czy  blachę  czy  tym
podobne, gdyż uważamy, że te rodziny same sobie nie dadzą rady odbudować tego i
dlatego powstał ten komitet. Jeżeli chodzi o sprawozdania z wpłat sami zadecydowaliśmy
tutaj, żeby co miesiąc umieszczać na stronie internetowej gminy, jakie to kwoty wpłynęły.
Od wczoraj komitet jest zawiązany, a od piątku założone konto i wpłynęło już 1300 zł, jak
na dzień dzisiejszy. Powiem szczerze, żeby po opadnięciu tego kurzu po tym, pożarze po
prostu nie zastygła też chęć pomocy i potrwało jeszcze z pół albo rok dłużej, żeby można
było dokończyć tę inwestycję jeszcze przed zimą. Także jest taka gorąca prośba, jeżeli
ktoś chce pomóc to z serca, od razu dziękujemy tu w imieniu swoim jako przedstawiciela
sołectwa Bielsk i Królów Las tak samo jak i w imieniu Pani Sołtys. Dziękuję”. 
Wójt Gminy Pan Piotr Laniecki zajął głos w sprawie poprawy dróg gminnych gruntowych
na terenie gminy Morzeszczyn.
„Temat dróg chcę powiedzieć, że tak jakby tutaj  szerzej powiem, że lada dzień, może
nawet  już dzisiaj  równiarka  miała  zacząć jeździć  po  terenach po drogach gruntowych
gminnych w pierwszej kolejności w tych sołectwach, gdzie są takie gleby lżejsze, czyli
Lipia  Góra,  Kierował  w kolejnych wsiach również się lada moment pojawi.  Patrząc na
Panią Sołtys z Królów Lasu, to wczoraj byłem również na objeździe dróg Piaseckie Pola -
Królów Las, tam, gdzie została zniszczona przez firmę budującą sieć energetyczną. Byli
przedstawiciele inwestora, i tam też jak tylko warunki pozwolą te drogi będą poprawione.
Tutaj  no stopniowo będziemy to  robili.  Jeżeli  chodzi  o tą trelinkę,  to  tutaj  w pierwszej
kolejności najpierw jakieś prace porządkowe na terenie gminy, ale myślę, że wciągu kilku
tygodni tam pracownicy się pojawią, w kwietniu”. 
„Jeśli chodzi o odpływ, to jestem też umówiony z wykonawcą, który nam trochę pomaga
przy naprawie dróg. Mamy zamiar bezpośrednio po świętach, wtorek, środę przejechać
też kilka miejsc, gdzie trzeba trochę połatać dziury tłuczniem czy w kierunku Gętomia, tam
są też takie dwie dziury w asfalcie również wylać asfaltem i o tym odpływie również będę
pamiętał”. 
Następnie w sprawie stanu dróg gminnych głos zabrała radna Pani Maria Raduńska.
„Jeżeli chodzi o równanie dróg gminnych, to proszę aby tą naszą drogę w lesie również
naprawić,  ponieważ  takie  powstały  koleiny,  pewnie  przez  duże  samochody,  które  tam
jeździły i żeby też o tej drodze pomyśleć. Dziękuję”.
Następnie zabrała głos radna Pani Edyta Makowska.
„Mam dwa pytania, jedno pytanie chodzi o pogorzelców. Ile czasu mogą mieszkać w tym
budynku  zastępczym  i  jak  wygląda  kwestia  płatności  za  lokal  i  drugie  też  chciałam
przypomnieć się o drogę Królów Las wiem, że tam są jakieś tematy, że może coś tam
kiedyś ruszy z jakiś tam dofinansowaniem, ale ostatnio zrobiłam zdjęcia, jak to wygląda
teraz,  przesłałam niektórym osobom, to  powiem, że teraz wygląda strasznie ta  droga,
żeby też właśnie ją wyrównać na razie, bo jest dziura na dziurze i po prostu samochodem
na pierwszym biegu nie da się jechać. No tam u góry na tym Koronowie koło przystanku.
Tam, gdzie są te trzy budynki? Tak”. 
Następnie głos zabrała Pani Barbara Jelitto - Sołtys wsi Morzeszczyn.
„Panie Wójcie ja chciałam przy okazji jak już rozmawiamy właśnie o drogach, to kiedy bo
pytają mieszkańcy ul. Dworcowej, kiedy ten chodnik będzie naprawiany, no i tu chciałam
jeszcze właśnie napomknąć o usterkach na placu zabaw, ale to już zostało powiedziane”. 
Odpowiedzi na pytania w/w udzielił Wójt Gminy Pan Piotr Laniecki.
„Zacznę od ostatniego pytania. Prace w ramach Funduszu Sołeckiego na ulicy Dworcowej
planuje się w trzecim kwartale, czyli trzeci kwartał tego roku. Jeżeli chodzi o odpłatność za
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zamieszkania, to jest 2 × po 250 zł za lokal i Panowie mogą mieszkać tam długo, chociaż
mamy taki plan, żeby ten dach gdzieś do września lub października był. To tyle. Odnośnie
drogi, no to powiem tak, że wspomniałem to jest droga gruntowa, równiarka być może tam
będzie za kilka dni. 
To  znaczy  zdaje  sobie  sprawę,  że  drogi  gruntowe,  duża  ich  część  dróg  gruntowych
wygląda nie za ciekawie po tej dużej zimie. Tylko tak, porównując patrzę chociażby na
kolegów z Kierwałdu lub z innych miejscowości, przy całym szacunku tak te 150 - 200 m
drogi,  oczywiście  trzeba  przejechać,  niektórzy  mają  dużo  więcej.  Ta  druga  jest  drogą
gruntową, częściowo utwardzoną także będzie również równana, myślę, że teraz w ciągu
2 tygodni to zależy też od pogody. Ten Pan, jeżeli pada, oczywiście nie może przyjechać”. 
W  dalszej  części  odnośnie  równania  dróg  gminnych  głos  zabrała  Pani  Renata
Marcinkowska – Sołtys wsi Królów Las.
„W związku z tym, iż mieszkańcy planują wykonanie dłuższego odcinka tej drogi i dlatego
właśnie mamy przeznaczone środki z Funduszu Sołeckiego. 
Mamy z naszego funduszu środki finansowe i myślę, że damy radę ją w tym roku zrobić.
Mieszkańcy chcą, aby ta droga nie była równana w tym roku lecz już zrobiona porządnie”. 
Pani  Sołtys zabrała również głos w sprawie pożaru budynku mieszkalnego w Bielsku.
Poinformowała,  że  interesowała  się  sprawą  pogorzelców,  była  w  stałym  kontakcie  z
Wójtem Gminy oraz pracownikami GOPS-u.
W  sprawie  jw.  zajęła  również  głos  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Pani  Katarzyna
Bandźmiera.
„Każdy proszę Państwa pomaga tak jak na ile może, na ile umie, na ile w danej chwili ma
pomysł? Dzisiaj mamy świat troszeczkę inny, bo mamy te portale społecznościowe, tak i
niektórzy żyją właśnie wiadomościami z tych portali społecznościowych, mogą inaczej też
działać, szybciej działać, ale nie ma obowiązku ich posiadania, nie każdy musi od rana
wiedzieć, co się wydarzyło akurat,  bo ktoś coś umieścił  na portalu społecznościowym.
Także mówię, niech każdy pomoże, na ile mu serce podpowiada, jest jeszcze na to czas,
potrzeby są cały czas duże. Także ja również zachęcam”. 
Radny Pan Jerzy Reszka uzupełnił swoją wypowiedź dotyczącą Klubu Sportowego „Orzeł”
w Borkowie.
„Tutaj sobie wyliczyłem koszta, chodzi o ten Orzeł Borkowo. To jest tak : sędziowie na
10 meczów biorą po 400 zł  za mecz, to już są 4000 zł,  dalej  trener bierze dziś około
200 zł. chyba na miesiąc, to już z tego tytułu jest 6000 zł, gdzie są dojazdy, koszulki, gdzie
są buty? Tutaj są bardzo małe pieniądze, teraz to akurat jest błąd, że tego nie zgłasza
kiedy odbywają się mecze, o której godzinie i z kim, to wtedy tam trzeba zadziałać, żeby
to było, ale koszty to są tutaj minimalne. Także tutaj z tymi dotacjami to jest tak akurat w
miarę naszej gminy i na większą nie stać, ale uważam, jakby było mniej, to wtedy jest po
działalności tego klubu. Dziękuję”.
Na  zakończenie  sesji  głos  zabrała  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Pani  Katarzyna
Bandźmiera,  która  z  okazji  zbliżających  się  Świąt  Wielkanocnych  złożyła  wszystkim
zebranym i mieszkańcom gminy życzenia.

Ad. 19.
W związku z wyczerpaniem się porządku obrad sesji, Przewodnicząca Rady Gminy Pani
Katarzyna Bandźmiera zakończyła XXIII sesję VIII Kadencji Rady Gminy Morzeszczyn.
Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 11.10.

Protokołowała: Małgorzata Olech
Morzeszczyn, dnia 31 marca 2021r.







  Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Morzeszczyn w okresie
od dnia 10 lutego do 31 marca 2021 roku.

W okresie sprawozdawczym wydałem następujące zarządzenia:
– Nr 09/2021 z dnia 19 lutego 2021 roku w sprawie zmiany budżetu gminy na 2021 rok,
– Nr 10/2021 z dnia 25 lutego 2021 roku w sprawie zmiany budżetu gminy na 2021 rok,
– Nr 11/2021 z dnia 08 marca 2021 roku w sprawie powołania Komisji Konkursowej

opiniującej oferty na realizację zadań publicznych Gminy Morzeszczyn w 2021 roku w
obszarze „Wspierania i upowszechniania kultury fizycznej i sportu”,

– Nr 12/2021 z dnia 09 marca 2021 roku w sprawie powołania Komisji Konkursowej do
oceny ofert na wybór operatora konkursu na mikrodotacje w ramach regrantingu na
realizację  zadania  Gminy  Morzeszczyn  w  roku  2021  z  zakresu  „Działalności
wspomagającej rozwój wspólnot i społeczności lokalnych”,

– Nr 13/2021 z dnia 16 marca 2021 roku w sprawie zmiany budżetu gminy na 2021 rok,
– Nr 14/2021 z dnia 22 marca 2021 roku w sprawie zmiany budżetu gminy na 2021 rok.

            W  okresie  sprawozdawczym  reprezentowałem  gminę  Morzeszczyn  na
następujących spotkaniach:

• w dniu 15 lutego  w formie zdalnej w posiedzeniu Wojewódzkiej Rady do Spraw
Osób Niepełnosprawnych przy Urzędzie Marszałkowskim w Gdańsku,

• w  dniu  25  lutego  w  Gdańsku na  posiedzeniu  Zarządu  i  Komisji  Rewizyjnej
Związku Gmin Pomorskich,

• w dniu 24 marca w Pelplinie  na spotkaniu w/s utworzenia Pelplińskiego Klastra
Energii. 

W okresie sprawozdawczym tj. dnia 17 lutego do Urzędu Gminy w Morzeszczynie
wpłynął wniosek w sprawie wyrażenia zgody na likwidację Publicznego Przedszkola Mali
Odkrywcy z dniem 01 września 2021 roku podpisany przez właściciela  firmy Hubinic.

Pragnę poinformować, że jako organ wydający decyzję w tej  sprawie w dniu 17
marca 2021 roku podpisałem decyzję o nie wyrażeniu zgody na likwidację Publicznego
Przedszkola Mali  Odkrywcy z dniem 31 sierpnia 2021 roku.  Głównym powodem takiej
decyzji Wójta Gminy Morzeszczyn jest brak możliwości zapewnienia miejsc dla wszystkich
dzieci w wieku 3 – 6 lat w Oddziałach Przedszkolnych prowadzonych przez gminę. W dniu
25 marca spotkałem się z właścicielem przedszkola oraz reprezentantami fundacji Arka
Noego z Tczewa, które zamierza prowadzić przedszkole publiczne od dnia 01 września
2021 roku. Jest więc realna szansa, że ten trudny temat znajdzie pozytywne rozwiązanie.
    

W minionym okresie został ogłoszony i rozstrzygnięty publiczny przetarg do kwoty
130.000,00 zł netto na wykonanie nowej nawierzchni drogi gminnej nr 227011G we wsi
Kierwałd. Najkorzystniejszą ofertę złożyła firma Transport, Usługi, Handel Tadeusz Decka
za cenę 158.977,50 zł brutto.

W  okresie  sprawozdawczym  został  złożony  do  Państwowego  Gospodarstwa
Wodnego Wody Polskie wniosek o zatwierdzenie taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w
wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Morzeszczyn na okres 3 lat.
Wniosek zakłada w pierwszym roku obowiązywania taryfy wzrost opłat o 5%, a w dwóch
kolejnych latach o 2,5%.



W minionym okresie zostało podpisane porozumienie z Wojewódzkim Funduszem 
Gospodarki Wodnej w Gdańsku w sprawie prowadzenia przez gminę Morzeszczyn punktu 
informacyjnego dla programu Czyste Powietrze. Po otrzymaniu dofinansowania przez 
gminę w ramach tzw. „Pakietu Startowego” w gminie za 2-3 miesiące zacznie ten punkt 
funkcjonować.
  

Realizując uchwałę Nr XXII/134/2021 Rady Gminy Morzeszczyn z dnia 10 lutego
2021 roku w sprawie zamiaru połączenia instytucji kultury Gminnej Biblioteki Publicznej w
Morzeszczynie  i  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Morzeszczynie  w  dniu  29  marca
wystąpiłem  do  Krajowej  Rady  Bibliotecznej  oraz  Wojewódzkiej  i  Miejskiej  Biblioteki
Publicznej im. Josepha Conrada Korzeniowskiego w Gdańsku z prośbą o sporządzenie
opinii w tej sprawie.

             
                                                                 

Wójt Gminy     
Morzeszczyn
Piotr Laniecki

Morzeszczyn, dnia 31 marca 2021 roku.      
                                                             



Informacja 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Morzeszczynie 

z działalności w roku 2020 

 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Morzeszczynie realizuje przede wszystkim cele i 

zadania określone w przepisach ustawy o świadczeniach rodzinnych, ustawy o pomocy państwa 

w wychowywaniu dzieci, ustawy o pomocy osobom uprawnionym do alimentów, ustawy o 

pomocy społecznej oraz przepisach wydanych na jej podstawie, w szczególności podejmuje 

działania zmierzające do zaspakajania niezbędnych potrzeb życiowych osób, rodzin, oraz w 

miarę możliwości do życiowego ich usamodzielnienia, a także integracji tych osób i rodzin ze 

środowiskiem. Zapobiega również powstawaniu trudnych sytuacji życiowych. Ośrodek 

podejmuje działania w celu podnoszenia jakości i poszerzenia zakresu usług świadczonych dla 

najuboższych i najbardziej potrzebujących mieszkańców gminy.  

 

Tabela 1. Powody przyznania pomocy przez GOPS w Morzeszczynie w 2020 roku 

 

Powód trudnej  

sytuacji życiowej 
Liczba rodzin 

Ubóstwo 56 

Bezrobocie 35 

Niepełnosprawność 44 

Długotrwała lub ciężka choroba 17 

Bezradność w sprawach opiekuńczo-

wychowawczych 

6 

 

Potrzeba ochrony macierzyństwa (w 

tym wielodzietność) 
17 

Alkoholizm 12 

Bezdomność 2 

Trudności w przystosowaniu do życia po 

zwolnieniu z zakładu karnego 
0 

Zdarzenie losowe 1 

 



Tabela 2. Usługi świadczone przez GOPS w Morzeszczynie w 2020 roku. 

 

Rodzaj usług 

 

Liczba osób 

 

Usługi opiekuńcze 6 

Specjalistyczne usługi opiekuńcze dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi 
7 

 Liczba rodzin 

Praca socjalna 61 

Kontrakt socjalny (asystent rodziny) 9 

 

 

Tabela 3. Świadczenia pieniężne wypłacane przez GOPS w Morzeszczynie 2020 roku. 

 

Rodzaj świadczenia Kwota 

świadczeń 

w złotych 

Zasiłek stały 99.477 

Zasiłek okresowy 49.954 

Zasiłek celowy 92.050 

Wynagrodzenie należne 

opiekunowi sądowemu z tyt. 

sprawowania opieki 

5. 303 

Świadczenia rodzinne 1.478.482 

Fundusz alimentacyjny 147.100 

Zasiłek dla opiekuna 66.639 

Świadczenia wychowawcze 3.695.799 

Dobry start 138.600 

Za życiem 0 

 

 

Tabela 4. Świadczenia niepieniężne z GOPS w Morzeszczynie w 2020 roku. 

 

Rodzaj świadczenia Kwota świadczeń w 

złotych 

Posiłek 9.380 

Schronienie 17.936 



Odpłatność za pobyt w domu 

pomocy społecznej 

115.615 

Odpłatność za pobyt dziecka 

w pieczy zastępczej i domach 

dziecka 

110.791 

 

W 2020 roku Ośrodek otrzymał również produkty żywnościowe z Banku Żywności w 

Tczewie dla mieszkańców gminy, którzy spełniali kryterium dochodowe 1028,00zł na osobę w 

rodzinie, a dla osoby samotnie gospodarującej 1268,00zł. Żywność wydawana była 3 razy, z 

tego rodzaju pomocy skorzystało ok. 400 osób.  

W związku z pandemią wirusa COVID-19 nie odbyła się Wigilia dla osób starszych i 

samotnych w Lipiej Górze, jednak dzięki wsparciu sponsorów udało się zorganizować paczki 

dla 3 najbardziej potrzebujących osób. W pomoc świąteczną włączyła się też Szkoła 

Podstawowa w Morzeszczynie, która obdarowała paczkami 7 osób. 

Kadra GOPS w 2020 roku  składała  się z 7 osób. Ośrodek zatrudnia trzech pracowników 

socjalnych posiadających wykształcenie wymagane  dla osób  zatrudnianych w jednostkach 

organizacyjnych pomocy społecznej, główną  księgową zatrudnioną  na 1/2 etatu oraz 1/2 

wykonującą obowiązki kadrowo-administracyjne, kierownika, asystenta rodziny oraz 

inspektora ds. świadczeń rodzinnych, świadczeń wychowawczych i funduszu alimentacyjnego. 

Przy Ośrodku Pomocy Społecznej w Morzeszczynie działają również powołane 

zarządzeniem Wójta Gminny: Zespół Interdyscyplinarny ds. Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, których zadaniem 

jest niesienie pomocy osobom indywidualnym, rodzinom, grupom problemowym bądź 

środowisku. 

Na terenie Ośrodka wszystkim zainteresowanym i potrzebującym osobom z gminy 

Morzeszczyn raz w tygodniu porad psychologicznych udziela psycholog. 

Poza udzielaną pomocą materialną, świadczeniem pracy socjalnej rodzinom 

znajdującym się w trudnej sytuacji życiowej, ośrodek współpracuje z różnymi instytucjami z 

terenu gminy jak i spoza gminy takimi jak : szkoły, policja, sąd, dom dziecka, zakłady opieki 

zdrowotnej, Powiatowe Centrum Pomocy Rodziny w Tczewie, CIK, ZUS, KRUS oraz 

pracodawcy. 

Biorąc pod uwagę faktyczne potrzeby i problemy społeczne oraz możliwości 

ekonomiczne Gminy Morzeszczyn należy stwierdzić, iż pozostają one na poziomie 

gwarantującym zaspokojenie podstawowych, a więc najważniejszych potrzeb życiowych 

klienta, a także części zadań określonych przez ustawodawcę jako fakultatywne. 



 Jednocześnie wymiar występujących problemów społecznych ukazuje konieczność 

stopniowego zwiększenia nakładów i środków na realizację niektórych nałożonych ustawowo 

zadań w obszarze pomocy społecznej oraz wspierania rodziny i pieczy zastępczej, a także 

dalszy rozwój działań ukierunkowanych na przeciwdziałanie negatywnym zjawiskom 

społecznym, które mogą wystąpić w przyszłości. 

 

Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Morzeszczynie 

Karolina Grabowska 

 

Morzeszczyn, dnia 22.03.2021r. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych działająca przy Urzędzie Gminy w Morzeszczynie za 2020 rok. 

 

Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Morzeszczynie działa 

w oparciu o ustawę z dnia 26 października 1982 rok o wychowaniu w trzeźwości  

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi ( tj. Dz. U. z 2019 r poz. 2277 z późn. zm. ) oraz realizuje 

zadania wynikające z Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla gminy Morzeszczyn na 2020r, przyjęty 

uchwałą Rady Gminy Morzeszczyn Nr XI/71/2019 z dnia 27 listopada 2019r. 

GKRPA w Morzeszczynie została powołana zarządzeniem Wójta Gminy 

Morzeszczyn. Skład Komisji przedstawia się następująco: 

1/. Sławomir Grabalski – przewodniczący GKRPA 

2/. Marek Karpus – zastępca przewodniczącego GKRPA 

3/. Agnieszka Kruk – sekretarz GKRPA 

4/. Karolina Grabowska – członek GKRPA 

GKRPA realizuje określone ustawowo zadania gminy w zakresie profilaktyki  

i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii, do których 

należy: 

1/. Podejmowanie czynności zmierzających do orzeczenia o zastosowaniu wobec osoby 

uzależnionej od alkoholu obowiązku poddania się leczenia w zakładzie lecznictwa 

odwykowego. 

2/. Opiniowanie wydawania zezwoleń na sprzedaż  napojów alkoholowych. 

3/. Kontrolowanie punktów sprzedaży napojów alkoholowych pod względem przestrzegania 

przepisów ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. 

4/. Inicjowanie działań w zakresie realizacji zadań własnych gminy związanych z profilaktyką 

i rozwiązywaniem problemów uzależnień. 

 

GKRPA w ramach swojej działalności: 

- przyjmuje zgłoszenia o przypadku nadużywania alkoholu, 

- zaprasza na rozmowę osoby, co do których wpłynęło zgłoszenie, 

- w przypadku gdy osoba zaproszona nie wyraża zgody na dobrowolne leczenie, a wstępne 

czynności przeprowadzone w sprawie uzasadniają kontynuowanie postępowania, osoba 

zostaje kierowana na badania do lekarza biegłego, w celu wydania opinii w przedmiocie 

uzależnienia od alkoholu i wskazanie rodzaju zakładu leczniczego, 



- przygotowuje dokumentację związaną z postępowaniem sądowym mającym na celu 

poddanie się przymusowemu leczeniu, 

- składa wniosek o wszczęcie postępowania do Sądu Rejonowego w Tczewie. 

Działalność GKRPA 

W ramach swojej działalności w 2020 roku odbyło się 6 posiedzeń GKRPA. Komisja 

swoim działaniem objęła 16 osób, w tym 8 kobiet i 8 mężczyzn. Do komisji w 2020 roku 

wpłynęły 2 wnioski o skierowanie na leczenie odwykowe od: 

 rodziny osób nadużywających alkohol – 1 

 kuratora zawodowego – 1 

 

W ramach swoich kompetencji spośród osób objętych działaniem Komisja podjęła 

następujące czynności:  

 4 osoby zostały skierowane na badanie pod kątem stwierdzenia uzależnienia od 

alkoholu przez lekarza psychiatrę i psychologa terapii uzależnień,  

 2 wnioski zostały skierowane do Sądu Rejonowego w Tczewie o zobowiązanie 

poddania się leczeniu odwykowemu, 

 wobec 11 osób Komisja podjęła decyzję o zakończeniu procedury w związku z tym, 

że:  

 5 osób zostało zobowiązane przez Sądu do podjęcia leczenia odwykowego w trybie 

stacjonarnym,  

 3 osoby - Sąd Rejonowy oddalił wniosek o przymusowe leczenie odwykowe, 

 co do 2 osób Komisja zdecydowała o zakończeniu procedury w związku z regularnym 

uczęszczanie przez w/w osoby na terapię odwykową i zaprzestania spożywania 

alkoholu, 

 co do 1 osoby zakończono w związku z brakiem podstaw do kierowania na leczenie 

odwykowe – opinia biegłych. 

 

W 2020 roku Komisja dokonała 2 kontroli w 10 punktach sprzedaży napojów 

alkoholowych pod względem przestrzegania przepisów ustawy o wychowaniu w trzeźwości  

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Komisja podczas przeprowadzenia kontroli w 1 punkcie 

sprzedaży napojów alkoholowych stwierdziła uchybienia tj. przestrzegania zakazu 

spożywania alkoholu w sklepie. W związku z tym zaproszono na posiedzenie Komisji 



właściciela tego sklepu i przeprowadzono rozmowę pouczająco – informacyjną  na temat 

spożywania alkoholu na terenie sklepu przez klientów. 

 

Komisja w 2020r. w zakresie profilaktyki uzależnień opłaciła:   

 realizacja projektu profilaktycznego Nie Zmarnuj Swojego Życia, 

 warsztaty profilaktyczne dla uczniów z zakresu profilaktyki uzależnienia od alkoholu , 

szkodliwości energetyków, 

 warsztaty profilaktyczne – narkomania, alkoholizm, HIV i AIDS, 

 program profilaktyczny Debata, 

 pozalekcyjne zajęcia opiekuńczo – wychowawcze dla dzieci i młodzieży 

ukierunkowane na rozwój społeczny i  profilaktykę uzależnień. Zajęcia prowadzone 

były przez Stowarzyszenie DRABKA  dla 23 dzieci i młodzieży w wieku od 7-14 w 

okresie sierpień – grudzień 2020r. Zajęcia odbywały się w Centrum Młodzieżowym 

STECKA w miejscowości Nowa Cerkiew ( 8 spotkań ), zaś od listopada 2020r. za 

pośrednictwem narzędzi wideokonferencyjnych z powodu pandemii koronowirusa 

COVID 19 - 10 spotkań . W ramach zajęć odbyły się 2 wyjazdy integracyjne na kręgle 

oraz na basen i do ZOO w Kwidzynie.  

 

Szkolenia kadry 

Sekretarz Komisji w 2020r.  odbył dwa szkolenia pt: 

 Wydatkowanie środków w ramach gminnych programów profilaktyki  

i rozwiązywania problemów alkoholowych. Wytyczne PARPA na rok 2020 i na czas 

pandemii. 

 Planowanie i realizacja gminnych programów profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych w 2021 roku w czasie pandemii oraz 

dodatkowe środki na realizację lokalnej międzysektorowej polityki przeciwdziałania 

negatywnym skutkom spożywania alkoholu. Realizacja obowiązków członka gminnej 

komisji w obszarach: sądowego postępowania o leczenie odwykowe, kontroli 

punktów sprzedaży alkoholu, przeciwdziałania przemocy w rodzinie, 

 

W ramach środków GKRPA nadal świadczona jest pomoc w formie usług 

psychologiczno - poradniczych, 6 godzin miesięcznie. Pomoc skierowana jest do 

mieszkańców gminy Morzeszczyn. W 2020 roku z porad psychologicznych skorzystało 38 

osób. Są to wizyty cykliczne, teleporady. 



 

W ramach swojej działalności w 2020 roku GKRPA wydatkowała kwotę –          

33 105,70 zł, w tym: 

- opłaty sądowe ( tj. odpis postanowień o  zobowiązaniu leczenia odwykowego, wnioski do 

Sądu o przymusowe leczenie odwykowe)  - 360,00 zł, 

- wynagrodzenia członków komisji, praca sekretarza oraz kontroli sklepów – 11 022,78 zł 

- usługi psychologiczno – poradnicze – 5 264,00  zł,  

- warsztaty, programy profilaktyczne dla uczniów, –  4 200,00 zł, 

- wynagrodzenie lekarza biegłego za wydanie opinii psychologiczno – psychiatrycznej w 

przedmiocie uzależnienia od alkoholu – 2 513,34 zł, 

- szkolenie – 720,00 zł 

- pozalekcyjne zajęcia opiekuńczo – wychowawcze dla dzieci i młodzieży ukierunkowane na 

rozwój społeczny i profilaktykę uzależnień – 7 500,00 zł,  

- dojazdy w/w na zajęcia ( tj. paliwo, umowa zlecenia kierowca, ZUS, fundusz pracy ) - 

1 525,58 zł. 

GKRPA w Morzeszczynie w 2020 roku wykonywała swe zadania z myślą o jak 

najlepszym wykorzystaniu środków na walkę z alkoholizmem i innymi używkami dla dobra 

całej społeczności gminy. 

 

 

 

Przewodniczący 

Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych 

Sławomir Grabalski 

 

 

 



                                                                                                   Morzeszczyn, dnia 19.03.2021r. 

 

 

           Sprawozdanie 

z działalności Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Morzeszczynie 

                                                  za rok 2020 
 

 

 
Zespół Interdyscyplinarny ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie powołany został 

zarządzeniem Nr 19/2011r Wójta Gminy Morzeszczyn z dnia 29 kwietnia 2011r. 

Podstawą prawną funkcjonowania Zespołu Interdyscyplinarnego do Spraw Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie  jest Ustawa z dnia 29 lipca 2005r, o przeciwdziałaniu przemocy w 

rodzinie (Dz.U. z 2020 poz. 218 z poz. zm.). 

 

W skład Zespołu  wchodzą przedstawiciele podmiotów związanych z realizacją zadań na rzecz 

pomocy osobom indywidualnym, rodzinom, grupom problemowym bądź środowisku w 

szczególności: 

1. Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Morzeszczynie  

2. Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Morzeszczynie  

3. Komendy Powiatowej Policji w Tczewie 

4. Zespołu Kuratorów Zawodowych w Tczewie 

5. Służby Zdrowia 

6. Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Tczewie, 

7. Szkoły Podstawowej  w Morzeszczynie,  

8. Szkoły Podstawowej w Nowej Cerkwi. 

 

Obecny skład zespołu przedstawia się następująco: 

1.  Grochowska  Jagoda– GOPS Morzeszczyn-  sekretarz zespołu 

2. Dominik Alicja -Sąd Rejonowy w Tczewie 

3. Poniatowski Krzysztof- PCPR w Tczewie 

4. Grabowska Karolina – GKRPA w Morzeszczynie 

5. Połomski Radosław- Komisariat Policji w Gniewie 

6. Grabalski Sławomir -Szkoła Podstawowa w Morzeszczynie 

7. Domert Monika- Szkoła Podstawowa w Nowej Cerkwi – przewodnicząca zespołu 

8. Murzydło-Rożyńska Małgorzata NZOZ PELMED w Pelplinie 

Skład zespołu został zmieniony Zarządzeniem Wójta  Gminy Morzeszczyn NR 51/2020 z dnia 

14 października 2020 r. 

 

Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie Morzeszczynie wyznaczony na lata 

2019 -2020 zatwierdzony Uchwałą NR III/13/2018  Rady Gminy Morzeszczyn z dnia 19 

grudnia 2018r. był kontynuowany w 2020r. Głównym celem programu było przeciwdziałanie 

przemocy w rodzinie oraz zwiększenie dostępności i skuteczności pomocy. 

Źródłem finansowania zadań Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie są 

środki finansowe z budżetu gminy, dodatkowymi środkami  finansowymi mogą być dotacje 

celowe oraz środki pozabudżetowe pozyskiwane z innych źródeł. 

Obsługę organizacyjno-techniczną Zespołu Interdyscyplinarnego nadal zapewnia Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Morzeszczynie. 



Członkowie Zespołu wykonują zadania w ramach obowiązków służbowych lub zawodowych 

na podstawie porozumień zawartych pomiędzy Wójtem Gminy Morzeszczyn a podmiotami, 

których przedstawiciele wchodzą w jego skład. 

 

W ramach  działań  Zespołu Interdyscyplinarnego w Morzeszczynie w okresie 

sprawozdawczym odbyły się 4 posiedzenia ( 13.03.2020r., 25.06.2020r., 24.09.2020r, 

 29. 12.2020r.), z których sporządzono listy obecności oraz protokoły.  

Frekwencja poszczególnych członków Zespołu w 2020r przedstawiała się następująco: 

GOPS-100 %, Komisariat Policji- 25%, Szkoła Podstawowa Morzeszczyn-75%, Szkoła 

Podstawowa Nowa Cerkiew -100%, GKRPA- 75 % ,Sąd Rejonowy 25%, PCPR-25%, Służba 

Zdrowia - 0%. Dodatkowo w spotkaniach na zaproszenie gościli także kurator zawodowy Pan 

Rafał Narloch i Pani Psycholog szkolna i gminna Małgorzata Śmigerska. 

 Podczas prac zespołu rozmawiano na temat zjawiska przemocy w rodzinach  pochodzących z 

terenu gminy Morzeszczyn. Omawiano również zadania jakie spoczywają na  członkach 

zespołu, grup roboczych, procedurę ”Niebieskie Karty”. Członkowie Zespołu diagnozowali 

sytuacje w poszczególnych rodzinach, wymieniali się informacjami, omawiali możliwości 

udzielania odpowiedniego wsparcia rodzinie. 

 Zespół może tworzyć grupy robocze w celu rozwiązywania problemów rodzin , w których 

dochodzi do przemocy ,  rodzin zagrożonych wystąpieniem przemocy oraz w rozwiązywaniu 

innych problemów. Nie zawsze wszyscy przedstawiciele w/w instytucji muszą brać udział w 

posiedzeniach Zespołu. 

Członkowie grup roboczych odbyli 13 posiedzeń. W czasie tych spotkań  prowadzono działania 

mające na celu zapobiegania przemocy. Z każdego spotkania   sporządzane były protokoły.  

W 2020  roku działaniami zespołu było objętych 7 rodzin, gdzie prowadzono procedurę 

„Niebieskiej Karty”. Liczba  osób objętych pomocą grup roboczych wynosiła 28 osób( w tym 

6 kobiet, 6 mężczyzn i 16 dzieci).  

W okresie sprawozdawczym wpłynęło 5 nowych „ Niebieskich Kart” założonych przez 

Komisariat Policji w Gniewie – 1 Karta, GOPS Morzeszczyn -2 Karty, Szkoła Podstawowa w 

Morzeszczynie 1 Karta, MOPS w Tczewie – 1 Karta . 

 

W roku 2020 zakończono  procedury Niebieskiej Karty w trzech rodzinach. Liczba 

sporządzonych formularzy „Niebieskich Kart-C” przez członków grup roboczych wynosiła - 5, 

liczba sporządzonych formularzy „Niebieskich Kart-D” wynosiła - 4. 

Osobami podejrzanymi o stosowanie przemocy w większości są mężczyźni (na 7 kart 6 osób 

podejrzanych o stosowanie przemocy to mężczyźni, 1 to kobieta). Najczęstszą przyczyną 

przemocy w rodzinach jest alkohol. 

W związku ze stosowaniem przemocy w rodzinie Prokuratura Rejonowa w Tczewie prowadziła 

dochodzenie w przypadku 3 rodzin.  

 

W 2020r z powodu znęcania się nad rodziną i stosowania wobec niej przemocy jedna osoba 

została uznana winną popełnienia zarzucanych jej czynów i wymierzono jej karę 10 miesięcy 

pozbawienia wolności w zawieszeniu na 3 lata. 

GKRPA w Morzeszczynie złożyła jeden wniosek o przeprowadzenie badania lekarskiego pod 

kątem stwierdzenia uzależnienia alkoholowego.  

Rodziny systematycznie są monitorowane przez pracowników socjalnych Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Morzeszczynie i dzielnicowego Komisariatu Policji w Gniewie. Odwiedziny w 

środowiskach mają na celu sprawdzenie bezpieczeństwa osób pokrzywdzonych oraz 

monitorowanie ustalonych form pomocy. 

Przedstawiciele Oświaty wchodzący w skład Zespołu Interdyscyplinarnego nadzorują 

udzielanie pomocy psychologiczno- pedagogicznej dzieciom, udzielają porad rodzicom.   



Podczas spotkań udzielano kompleksowej pomocy rodzinom (kierowanie ofiar i sprawców 

przemocy do odpowiednich specjalistów i placówek zajmujących się problematyką przemocy, 

leczeniem uzależnień).  

W Ośrodku Pomocy Społecznej w Morzeszczynie zatrudniony  psycholog udzielał pomocy 

psychologicznej rodzinom, które były objęte działaniami Zespołu. 

Rok sprawozdawczy był szczególnie trudny jeżeli chodzi o pracę z osobami dotkniętymi 

przemocą w rodzinie,  ponieważ od marca 2020r. została ogłoszona pandemia koronawirusa w 

kraju. Ustalone w związku z tym ustawowe obostrzenia spowodowały ograniczenia w 

kontaktach osobistych, kontaktach w środowisku, pomocy w organizowaniu  indywidualnych 

spotkaniach w placówkach pomocowych. Osoby dotknięte przemocą w rodzinie zostały 

poinformowane o możliwości porad telefonicznych w ramach pracy zespołu. 

W ramach wydatkowania środków na zapobieganie przemocy – zostały one przeznaczone na 

zakup usług w postaci szkoleń dla przewodniczącej Zespołu i kadry pedagogicznej w Szkole 

Podstawowej w Nowej Cerkwi oraz zakup materiałów promocyjnych z zakresu szerzenia 

informacji o pomocy osobom dotkniętych przemocą w rodzinie. 

W celu zwiększenia swoich kompetencji przewodnicząca Zespołu w 2020r brała udział w 

szkoleniu w zakresie  przemocy w rodzinie. 

 

 

Przewodniczący Zespołu 

Interdyscyplinarnego 

Gminy Morzeszczyn 

Monika Domert 



GŁOSOWAŁO: 13

głosowało ZA: 13
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głosował ZA

Maślanka Ewelina głosował ZA

głosował ZA

Olech Jan głosował ZA

Morzeszczyn, dn.: 31 marca 2021r.

Reszka Jerzy głosował ZA

Rolnik Mirela nie głosował

Tkaczyk Magdalena

1. Głosowanie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 

2021 rok

Brzeziński Leszek głosował ZA

Fuhrmann Joanna głosował ZA

Grochowski Henryk głosował ZA

Nazwisko i Imię jak głosował
Bandźmiera Katarzyna głosował ZA

głosował ZA

Hildebrandt Jerzy nie głosował

Janiczak Karol głosował ZA

Leszczyński Paweł

Przygocki Karol głosował ZA

Raduńska Maria głosował ZA

Makowska Edyta



UCHWAŁA NR XXIII/138/2021 
RADY GMINY MORZESZCZYN 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie zmiany budżetu gminy na 2021 rok. 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 4 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. 
z 2020 poz. 713 z późn. zm.) oraz art. 211, art. 212 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 
publicznych (t.j. Dz. U. z 2019 poz. 869 z późn. zm.) Rada Gminy Morzeszczyn uchwala, co następuje: 

§ 1. W uchwale Nr XXI/124/2020 Rady Gminy Morzeszczyn z dnia 29 grudnia 2020 roku w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na rok 2021,  wprowadza się następujące zmiany: 

1. § 1 pkt 1, 2 otrzymują brzmienie: 

§ 1. 1. Ustala się dochody budżetu gminy na rok 2021 w kwocie 18.541.390,00 zł, z tego: 

a) dochody bieżące w kwocie 18.247.935,00 zł, 

b) dochody majątkowe w kwocie 293.455,00 zł, 

zgodnie z Załącznikiem Nr 1. 

2. Ustala się wydatki budżetu gminy na rok 2021 w kwocie 18.681.390,00 zł, z tego:  

a) wydatki bieżące w kwocie 17.641.220,61 zł, 

b) wydatki majątkowe w kwocie 1.040.169,39 zł,  

zgodnie z Załącznikiem Nr 2.  

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu. 

 

   

Przewodniczący Rady Gminy 
 
 

Katarzyna Bandźmiera 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Id: B1FCB66F-C686-417C-8AC0-7BE7F31E1E52. Podpisany Strona 1



Załącznik Nr 1 do uchwały Nr XXIII/138/2021 

Rady Gminy Morzeszczyn 

z dnia 31 marca 2021 r. 

Zmiana planu dochodów budżetu gminy na 2021 rok 

Dział Rozdział Paragraf Treść Przed zmianą Zmiana Po zmianie 

756   
Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych 
jednostek nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki 
związane z ich poborem 

5 180 355,00 35 000,00 5 215 355,00 

 75615  
Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od 
czynności cywilnoprawnych, podatków i opłat lokalnych od osób 
prawnych i innych jednostek organizacyjnych 

1 632 500,00 25 000,00 1 657 500,00 

  0310 Wpływy z podatku od nieruchomości 1 370 000,00 25 000,00 1 395 000,00 

 75616  
Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od spadków 
i darowizn, podatku od czynności cywilno-prawnych oraz 
podatków i opłat lokalnych od osób fizycznych 

1 505 030,00 10 000,00 1 515 030,00 

  0310 Wpływy z podatku od nieruchomości 530 000,00 10 000,00 540 000,00 
Razem: 18 506 390,00 35 000,00 18 541 390,00 

––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Id: B1FCB66F-C686-417C-8AC0-7BE7F31E1E52. Podpisany Strona 1



Załącznik Nr 2 do uchwały Nr XXIII/138/2021 

Rady Gminy Morzeszczyn 

z dnia 31 marca 2021 r. 

Zmiana planu wydatków budżetu gminy  na 2021 rok 

Dział Rozdział Paragraf Treść Przed zmianą Zmiana Po zmianie 
600   Transport i łączność 467 588,27 35 000,00 502 588,27 

 60016  Drogi publiczne gminne 462 588,27 35 000,00 497 588,27 
  4300 Zakup usług pozostałych 20 000,00 35 000,00 55 000,00 

Razem: 18 646 390,00 35 000,00 18 681 390,00 

––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Id: B1FCB66F-C686-417C-8AC0-7BE7F31E1E52. Podpisany Strona 1



UZASADNIENIE

Zmiana planu dochodów dotyczy zwiększenia wpływów podatku od nieruchomości od osób

fizycznych i prawnych zgodnie ze złożonymi deklaracjami za I kw. 2021. Zwiększeniea wydatków

dokonuje w celu zabezpieczenia bieżącej działalności Urzędu Gminy w Morzeszczynie w związku

ze zwiększonym zapotrzebowaniem na usługę zimowego utrzymania dróg.

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Id: B1FCB66F-C686-417C-8AC0-7BE7F31E1E52. Podpisany Strona 1



GŁOSOWAŁO: 13

głosowało ZA: 13

głosowało PRZECIW: 0
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2. Głosowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia "Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt w gminie Morzeszczyn w 2021 roku".

Makowska Edyta głosował ZA

Maślanka Ewelina głosował ZA

Olech Jan głosował ZA

Przygocki Karol głosował ZA

Raduńska Maria głosował ZA

Morzeszczyn, dn.: 31 marca 2021r.

Fuhrmann Joanna głosował ZA

Bandźmiera Katarzyna głosował ZA

Nazwisko i Imię jak głosował

nie głosowałHildebrandt Jerzy

głosował ZAGrochowski Henryk

Brzeziński Leszek głosował ZA

Reszka Jerzy głosował ZA

Rolnik Mirela nie głosował

Tkaczyk Magdalena głosował ZA

Janiczak Karol głosował ZA

Leszczyński Paweł głosował ZA



UCHWAŁA NR XXIII/139/2021 
RADY GMINY MORZESZCZYN 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt w gminie Morzeszczyn w 2021 roku”. 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. 
z 2020 r. poz. 713 ze. zm.), art. 11a  ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku  o ochronie zwierząt (t.j. Dz. U. 
z 2020 r. poz. 638) po uzyskaniu opinii Powiatowego Lekarza Weterynarii w Tczewie oraz Zarządów Kół 
Łowieckich działających na obszarze gminy Morzeszczyn, Rada Gminy Morzeszczyn uchwala, co 
następuje: 

§ 1. Przyjmuje się “Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 
w gminie Morzeszczyn w 2021 roku” w brzmieniu stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Morzeszczyn. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Pomorskiego. 

 

   

Przewodniczący Rady Gminy 
 
 

Katarzyna Bandźmiera 
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Załącznik do uchwały Nr XXIII/139/2021 

Rady Gminy Morzeszczyn 

z dnia 31 marca 2021 r. 

PROGRAM 
OPIEKI NAD ZWIERZĘTAMI BEZDOMNYMI ORAZ ZAPOBIEGANIA BEZDOMNOŚCI 

ZWIERZĄT W GMINIE MORZESZCZYN 
W 2021 ROKU 

Rozdział 1. 
POSTANOWIENIA OGÓLNE. 

§ 1. Ilekroć jest mowa o: 

1) „Urzędzie” należy rozumieć Urząd Gminy w Morzeszczynie, jednostkę organizacyjną przy pomocy której 
Wójt Gminy Morzeszczyn wykonuje zadania, 

2) „Schronisku” należy rozumieć przez to Schronisko dla Bezdomnych Zwierząt w Starogardzie Gdański, 

3) „Komisariacie Policji” należy przez to rozumieć Komisariat Policji w Gniewie, 

4) „zwierzętach bezdomnych” należy przez to rozumieć zwierzęta domowe lub gospodarskie, które uciekły, 
zabłąkały się lub zostały porzucone przez człowieka, a nie ma możliwości ustalenia ich właściciela lub 
innej osoby, pod której opieką dotąd pozostawały, 

5) „zwierzętach domowych” należy przez to rozumieć zwierzęta tradycyjnie przebywające wraz 
z człowiekiem w jego domu lub odpowiednim pomieszczeniu utrzymywane przez człowieka w charakterze 
jego towarzysza, 

6) „zwierzętach gospodarskich” rozumie się przez to zwierzęta gospodarskie, w rozumieniu przepisów 
o organizacji, hodowli i rozrodzie zwierząt gospodarskich, 

7) „kotach wolno żyjących” należy przez to rozumieć koty urodzone lub żyjące na wolności (żyjące 
w otoczeniu człowieka w stanie dzikim), 

8) „humanitarnym traktowaniu zwierząt” rozumie się przez to traktowanie uwzględniające potrzeby 
zwierzęcia i zapewniające mu opiekę i ochronę. 

§ 2. Koordynatorami Programu są: 

1) na poziomie Gminy Morzeszczyn Wójt Gminy Morzeszczyn, 

2) Schronisko dla Bezdomnych Zwierząt w Starogardzie Gdańskim, 

3) organizacje pozarządowe, których statutowym celem jest ochrona zwierząt, 

4) Komisariat Policji w Gniewie w zakresie przestrzegania i egzekwowania przepisów o: 

a) utrzymaniu czystości i porządku przez właścicieli zwierząt domowych, 

b) ochronie zwierząt 

5) wskazany lekarz weterynarii. 

Rozdział 2. 
CELE I ZADANIA PROGRAMU 

§ 3. 1. Celem Programu jest zapewnienie opieki nad zwierzętami bezdomnymi na terenie Gminy 
Morzeszczyn i zapobieganie bezdomności zwierząt w szczególności poprzez: 

1) ograniczenie populacji bezdomnych zwierząt poprzez sterylizacje i kastrację zwierząt domowych, 
w szczególności psów i kotów, 

2) zapewnienie opieki zwierzętom bezdomnym z terenu Gminy Morzeszczyn, 

3) odławianie bezdomnych zwierząt, 

4) sprawowanie opieki nad kotami wolno żyjącymi, w tym ich dokarmianie, 
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5) poszukiwanie nowych właścicieli dla bezdomnych zwierząt, 

6) usypianie ślepych miotów, 

7) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt, 

8) edukacja mieszkańców Gminy Morzeszczyn w zakresie opieki nad zwierzętami, 

9) działania na rzecz humanitarnego traktowania zwierząt. 

Rozdział 3. 
OGRANICZENIA POPULACJI BEZDOMNYCH ZWIERZĄT 

§ 4. Ograniczenie populacji bezdomnych zwierząt poprzez sterylizację i kastrację zwierząt domowych, 
w szczególności psów i kotów Gmina realizuje poprzez: 

1) obligatoryjne zabiegi sterylizacji i kastracji zwierząt bezdomnych przejętych przez Schronisko, 

2) Urząd Gminy - wydawanie karmy opiekunom (karmicielom) dla kotów wolno żyjących, 

3) Urząd Gminy - poprzez akcję zachęcania właścicieli psów i kotów do przeprowadzenia zabiegów 
sterylizacji i kastracji. 

Rozdział 4. 
OPIEKA NAD ZWIERZĘTAMI 

§ 5. Zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom z terenu Gminy Morzeszczyn realizują: 

1) Schronisko dla Bezdomnych Zwierząt w Starogardzie Gdańskim ul. Hermanowska 24 – Ogólnopolskie 
Towarzystwo Ochrony Zwierząt OTOZ „Animals” ul. Rzemieślnicza 2, 84-207 Bojano - na podstawie 
umowy zawartej z Gminą Morzeszczyn, 

2) Gmina poprzez wskazanie gospodarstwa rolnego zapewniającego miejsce dla zwierząt gospodarskich, 

3) Organizacje pozarządowe poprzez realizację zadań w zakresie opieki nad zwierzętami bezdomnymi. 

§ 6. Sprawowanie opieki nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie realizują: 

1) Urząd Gminy poprzez zakup i wydawanie karmy społecznym opiekunom - karmicielom kotów wolno 
żyjących zarejestrowanych w Urzędzie, wydawanie skierowań na leczenie do zakładu leczniczego z którym 
Gmina zawarła umowę, 

2) Organizacje pozarządowe poprzez realizację zadań publicznych obejmujących opiekę nad kotami wolno 
żyjącymi. 

§ 7. Poszukiwanie nowych właścicieli dla bezdomnych zwierząt realizują: 

1) Schronisko poprzez pozyskiwanie nowych właścicieli i oddawanie do adopcji zwierząt bezdomnych 
zainteresowanym osobom zdolnym zapewnić im godziwe warunki bytowania, 

2) Urząd Gminy poprzez promocję adopcji zwierząt ze schroniska – umieszczanie ogłoszeń na stronie 
internetowej Gminy, 

3) Organizacje pozarządowe poprzez prowadzenie akcji adopcyjnych. 

§ 8. Odławianie bezdomnych zwierząt realizują: 

1) Schronisko dla zwierząt z którym Gmina zawarła umowę na odławianie bezdomnych zwierząt. 

2) Urząd Gminy - bezdomne zwierzęta gospodarskie przewożone są do gospodarstwa rolnego – Rzeżęcin 32, 
z którym Gmina zawarła umowę w tym zakresie. 

§ 9. Zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadku zdarzeń komunikacyjnych z udziałem 
zwierząt realizuje - lek. wet. - Krzysztof Hildebrandt - Rzeżęcin 32 – na podstawie zawartej umowy. 

§ 10. Usypianie ślepych miotów zwierząt realizuje: 

1) Schronisko poprzez dokonywanie przez lekarza weterynarii w/w zabiegów, 

2) Lekarz weterynarii - Krzysztof Hildebrandt na podstawie zawartej z Gminą umowy. 
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§ 11. Plan sterylizacji lub kastracji zwierząt realizowany będzie poprzez wykonywanie bezpłatnych 
zabiegów sterylizacji lub kastracji kotów wolno żyjących w gabinecie weterynaryjnym, z którym Gmina 
zawrze umowę; sterylizacji lub kastracji poddawane będą koty dostarczone do gabinetu weterynaryjnego przez 
społecznych opiekunów kotów. 

§ 12. Urząd Gminy prowadzi we współpracy z organizacjami pozarządowymi, szkołami działania 
edukacyjne w zakresie odpowiedzialnej i właściwej opieki nad zwierzętami, ich humanitarnego traktowania, 
propaguje sterylizację i kastrację a także adopcję zwierząt bezdomnych. 

Rozdział 5. 
FINANSOWANIE PROGRAMU 

§ 13. Środki finansowe na realizację zadań wynikających z Programu zabezpieczone są w budżecie Gminy 
Morzeszczyn w wysokości 16.000 złotych, w tym: 

- zapewnienia opieki i miejsca w schronisku dla zwierząt - 12.300 złotych, 

- sprawowanie opieki nad kotami wolno żyjącymi, w razie ich dokarmiania - 1.000 złotych, 

- zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadku zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt, 
szczepienie przeciw wściekliźnie, odrobaczanie, sterylizację i kastrację psów i kotów, usypianie ślepych 
miotów i eutanazję - 2.000 złotych, 

- wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich 700 złotych.
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Uzasadnienie

Zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywanie należy do zadań własnych gmin.
Zgodnie z art. 11a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r o ochronie zwierząt (tj. Dz. U z 2020 r. poz. 638) Rada
Gminy Morzeszczyn określa w drodze uchwały corocznie program opieki nad zwierzętami bezdomnymi
oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt. Program został zaopiniowany przez Powiatowego Lekarza
Weterynarii w Tczewie oraz dzierżawców obwodów łowieckich działających na terenie gminy.
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GŁOSOWAŁO: 13

głosowało ZA: 13

głosowało PRZECIW: 0

WSTRZYMAŁO się: 0
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Morzeszczyn, dn.: 31 marca 2021r.

3. Głosowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu oznaczonego symbolem 12.Zo w miejscowości 

Majewo, gmina Morzeszczyn.

Nazwisko i Imię jak głosował

Raduńska Maria głosował ZA

Reszka Jerzy głosował ZA

Rolnik Mirela nie głosował

Tkaczyk Magdalena głosował ZA

Leszczyński Paweł głosował ZA

Makowska Edyta głosował ZA

Maślanka Ewelina głosował ZA

Olech Jan głosował ZA

Hildebrandt Jerzy nie głosował

Janiczak Karol głosował ZA

Bandźmiera Katarzyna głosował ZA

Brzeziński Leszek głosował ZA

Fuhrmann Joanna głosował ZA

Grochowski Henryk głosował ZA

Przygocki Karol głosował ZA



UCHWAŁA NR XXIII/140/2021 
RADY GMINY MORZESZCZYN 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu oznaczonego symbolem 12.Zo w miejscowości Majewo, gmina Morzeszczyn. 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2020 r. 
poz. 713 z późn. zm.) oraz na podstawie art. 14 ust. 1, w związku z art. 27 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. 
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (t. j. Dz. U. z 2020 r. poz. 293 z późn. zm.) Rada Gminy 
Morzeszczyn uchwala, co następuje: 

§ 1. Przystępuje się do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
oznaczonego symbolem 12.Zo w miejscowości Majewo, gmina Morzeszczyn. 

§ 2. Granice obszaru objętego opracowaniem określono na załączniku graficznym do niniejszej uchwały. 

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Morzeszczyn. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

   

Przewodniczący Rady Gminy 
 
 

Katarzyna Bandźmiera 
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Załącznik do uchwały Nr XXIII/140/2021 

Rady Gminy Morzeszczyn 

z dnia 31 marca 2021 r. 
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Uzasadnienie

Zgodnie z art. 14 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym Rada
Gminy podejmuje uchwałę o przystąpieniu do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego celem ustalenia przeznaczenia terenów oraz określenia sposobów ich zagospodarowania
i zabudowy.

Dotychczas dla przedmiotowego obszaru obowiązuje plan miejscowy obejmujący wieś Majewo:

- Miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego wsi Majewo – Uchwała Nr XXXIII/200/2006 Rady
Gminy w Morzeszczynie z dnia 6 kwietnia 2006 r. (Dz. U. z 2006 r., Nr 110, poz. 2275);

Projekt zmiany planu miejscowego będzie sporządzany zgodnie z zapisami Studium uwarunkowań
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Morzeszczyn uchwalonego uchwałą Nr VIII/42/2015
Rady Gminy Morzeszczyn z dnia 24 czerwca 2015 r. (ostatnia zmiana Studium).

Zmiana miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dotyczy zmiany zasad zagospodarowania
i kształtowania zabudowy terenów przeznaczonych w obowiązującym planie dla ogródków przydomowych,
polegająca na dopuszczeniu realizacji zabudowy gospodarczej i garaży. Dotychczasowy sposób użytkowania
terenu nie ulegnie zmianie. Zmiana ustaleń dla obszaru objętego opracowaniem planu jest zgodna z aktualnymi
potrzebami właścicieli nieruchomości oraz nie stoi w sprzeczności z polityką przestrzenną gminy. Plan
miejscowy sporządzany na podstawie niniejszej uchwały obejmuje obszar ok. 0,42 ha (powierzchnia
przybliżona, wyznaczona z mapy ewidencji gruntów).

Zgodnie z art. 34 ust 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym nowy plan miejscowy, po
uchwaleniu, spowoduje utratę mocy obowiązującego planu miejscowego i zastąpi go w granicach przyjętych
niniejszą uchwałą. Pozwoli to na uaktualnienie obowiązującego prawa miejscowego, dostosowanie do potrzeb
gminy, mieszkańców oraz innych zainteresowanych.

Biorąc powyższe pod uwagę zasadnym jest sporządzenie zmiany planu miejscowego dla części
miejscowości Majewo, a podjęcie uchwały o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu jest
uzasadnione.
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GŁOSOWAŁO: 12

głosowało ZA: 12

głosowało PRZECIW: 0
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4. Głosowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.

Raduńska Maria głosował ZA

Reszka Jerzy głosował ZA

Rolnik Mirela nie głosował

Tkaczyk Magdalena głosował ZA

Maślanka Ewelina głosował ZA

Grochowski Henryk głosował ZA

Hildebrandt Jerzy nie głosował

Janiczak Karol nie głosował

Leszczyński Paweł głosował ZA

Makowska Edyta głosował ZA

Bandźmiera Katarzyna głosował ZA

Brzeziński Leszek głosował ZA

Fuhrmann Joanna głosował ZA

Nazwisko i Imię jak głosował

Olech Jan głosował ZA

Przygocki Karol głosował ZA

Morzeszczyn, dn.: 31 marca 2021r.



UCHWAŁA NR XXIII/141/2021 
RADY GMINY MORZESZCZYN 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2020 r. 
poz. 713, z późn. zm.) oraz art. 9 ust. 2 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U. z 2018 r. poz. 870), 
Rada Gminy Morzeszczyn uchwala, co następuje: 

§ 1. Rada Gminy Morzeszczyn postanawia nie uwzględnić petycji dotyczącej podjęcia przez Radę Gminy 
uchwały w sprawie opinii dotyczącej przeprowadzenia referendum ludowego. 

§ 2. Uzasadnienie rozstrzygnięcia petycji zawarte jest w uzasadnieniu niniejszej uchwały. 

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Morzeszczyn, który poinformuje 
wnoszącego petycję o sposobie jej załatwienia. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

   

Przewodniczący Rady Gminy 
 
 

Katarzyna Bandźmiera 
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Uzasadnienie

W dniu 22 lutego 2021 r. do Rady Gminy Morzeszczyn wpłynęła petycja w sprawie wyrażenia opinii
dotyczącej przeprowadzenia referendum ludowego.

Przewodniczący Rady Gminy Morzeszczyn przekazał petycję do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem
przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego i wstępnego jej rozpatrzenia.

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zapoznała się z jej treścią na posiedzeniu w dniu 2 marca 2021 r. Po
dokonaniu analizy formalnej treści petycji Komisja wskazała, że zgodnie z art. 4 ust. 1 pkt 4 w związku
z art. 2 ust. 3 ustawy z dnia 11 lipca 2014 roku o petycjach zakres zadania określony w petycji nie dotyczy
zakresu działania Rady Gminy Morzeszczyn, niemożliwy jest też do wskazania podmiot właściwy do jej
rozpatrzenia. Zgodnie z postanowieniem art. 2 ust. 3 ustawy o petycjach przedmiotem petycji może być
żądanie, w szczególności, zmiany przepisów prawa, podjęcia rozstrzygnięcia lub innego działania w sprawie
podmiotu wnoszącego petycję, życia zbiorowego lub wartości wymagających szczególnej ochrony w imię
dobra wspólnego, mieszczących się w zakresie zadań i kompetencji adresata petycji.

W obowiązującym porządku prawnym brak jest instytucji referendum ludowego. Ustawodawca dopuszcza
możliwość przeprowadzenia dwóch typów referendum tj. referendum ogólnokrajowego (do którego
przeprowadzenia właściwy jest Sejm albo Prezydent) oraz referendum lokalnego o którym decydują
członkowie wspólnoty samorządowej, przy czym przedmiotem tego referendum mogą być wyłącznie sprawy
dotyczące tej wspólnoty samorządowej określone szczegółowo w art. 2 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 15 września
2000 r. o referendum lokalnym. Sprawy opisane w petycji a mające stanowić przedmiot referendum ludowego
wykraczają poza zakres spraw o których mowa przywołanym przepisie o referendum lokalnym.

Komisja uważa, że rozpatrzenie petycji nie znajduje uzasadnienia w obowiązującym stanie prawnym.

W związku z powyższym, Rada Gminy Morzeszczyn zdecydowała, że przedmiotowa petycja nie może
podlegać uwzględnieniu.
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